
Referat 
 
Lokalbestyrelsesmøde – mandag den 13. september kl. 9.00 – Køkkenet på Fredenshjem 1. sal 
 
Deltagere: Bestyrelse og suppleanter 
 
Afbud: Ingen 
 
 
Pkt. 1. 
Velkomst 
 
Lokale er bestilt 
LJ henter Kaffe og service – 3 kander kaffe + the 
KP klarer brød og smør 
HW har pålæg og medicin 
FL overrækker PW 15årsnål 
Beslutning/kommentarer 
Alle klarede deres opgaver til UG 
 
 
Pkt. 2 
Referat af 2. august 
 
Der er uorden i registreringen af frivillige 
Frivillige der er cykelpiloter – har vi tidligere registreret under duocykling 
Frivillige som klarer flag og flagstænger – registreres under stavgang, gåture 
Beslutning/kommentarer 
PW retter de fejlplacerede frivillige 
 
FL har ikke modtaget forslag til anvendelse af de tildelte puljemidler, som aftalt i referatet – FL har 
et par forslag/ideer 
Beslutning/kommentarer 
Bemærkningen blev taget til efterretning 
 
FL har ikke modtaget skriftlige forslag til emner til arrangementsudvalget, som jeg har bedt om 
Beslutning/kommentarer 
Bemærkningen taget til efterretning 
Alle kommer med en tilbagemelding med forslag til nye emner til FL 
På næste møde finder vi ud af hvem der skal kontaktes og af hvem 
 
Pkt. 3. 
Siden sidst 
 
Vi er pr 7. september 903.537 medlemmer og 20.363 frivillige 



Beslutning/kommentarer 
FL bemærkede at der var tilbagegang på medlemmer og specielt på frivillige 
ÆS kommer med en stor hvervekampagne ultimo sept./primo okt. 
 
FL har rettet en forespørgsel til frivilligafdelingen vedr. kriterierne for de 65.000 kr. der er tildelt os 
til sårbare. Se indsatte mail 
 
Kære Flemming 
 
Tak for din mail og tak for dine spørgsmål. 
 
Her har du svarene: 
 
Spørgsmål 1: 
Vi vil spørge Hjemmeplejen om de vil uddele flyers – høre Kommunens demenskonsulent om hun 
har emner – Få vores besøgsvenner til at tage en snak med deres besøgsværter – Opfordre vores 
bestyrelse til at finde emner. Sætte arrangementerne på vores hjemmeside. Udsende lokalt 
nyhedsbrev. Sætte plakater op der hvor vi må. Sætte annonce i Ugeavisen. Kan vi gøre mere?  
Svar: Nej, det kan I ikke. Det lyder så fint. 
 
Spørgsmål 2: 
Vi er et lille samfund i Brørup – så vi ved fra tidligere, det skræmmer nogen væk, som vi gerne vil 
have med, hvis vi bruger udtryk som sårbar og ensom i vores materiale – skal vi bruge disse udtryk? 
Vi er som jeg siger et lille samfund med ca. 5000 indbyggere – vi har ca. 1200 medlemmer og vi er 
114 frivillige – vi kan jo ikke undgå at en del af dem melder sig – mange af dem tilhører i øvrigt 
målgruppen. Vi kan eller vil ikke vurdere om dem der tilmelder, kommer ind under målgrupperne. 
Svar: Vi kan godt forstå, at I spørger. Det er virkelig svært med de her målgrupper, for det er klart, 
at det er stigmatiserende med udtryk som fx ”ensom”. Vi forslår, at I bruger andre ord end ”sårbar” 
og ”ensom” i jeres materiale. Vi har lavet en formulering i vores materiale som lyder ”folk, der har 
følt sig særligt isoleret under corona og savner gode fællesoplevelser med andre mennesker på 
trods af genåbningen”. I kan måske prøve at formulere det på en anden måde, så det ikke bliver 
stigmatiserende. Og det er ikke meningen, at I skal vurdere dem, der tilmelder sig. Om de har følt 
sig ensomme eller i øvrigt hører ind under målgruppen. Så længe, at I skriver i annonceringen, at 
det er for folk, der har følt sig isolerede og som trænger til en god oplevelse sammen med andre, så 
kan man ikke gøre andet. 
 
Spørgsmål 3: 
Jeg kan ikke læse det i materialet – men skal arrangementerne være helt gratis for deltagerne eller 
må vi tage en symbolsk betaling? 
Svar: Nej, det skal det ikke. Der må godt være brugerbetaling. Det burde stå i materialet. 
 
Spørgsmål 4: 
Må vi sætte arrangementet/arrangementerne i vores forårsprogram? 

Svar: Ja da!       
 



Rigtig god weekend, 
 
Venlig hilsen  
 
Ida Bay 
Studentermedhjælper 
Frivilligafdelingen 
På grundlag af ovenstående svar – har jeg bekræftet at vi forventer at bruge alle de midler der er 
tildelt os 
Forslag til anvendelse forklares under pkt. Program 2022 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Fl deltager i formandsmøde i D4 17. september 
Beslutning/kommentarer 
FL til melder MH til mødet 
 
FL har søgt og fået bevilget 10.000 kr. til spis sammen i uge 45 – anvendes til vores brunch 
arrangement 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
FL deltager i Dialogmøde i Fredericia 8. september – orienterer på bestyrelsesmødet 
Beslutning/kommentarer 
Lidt debat – men ellers ingen kommentarer 
 
FL har videresendt indbydelse til frivillig fredag den 24. september fra kl. 14.00 -16.00 i Vejen 
Idrætscenter 
I opfordres til at deltage 
Beslutning/kommentarer 
Ingen kommentarer 
 
Hvordan gør vi det fremadrettet med flag og flagstænger 
Beslutning/kommentarer 
Vi skal have flere frivillige til at hjælpe  
Det er individuelt hvor mange hjælpere der skal være på et hold – derfor udpeger FL for 
fremtiden kun en holdleder, som så selv sammensætter sit hold 
 
KOU har holdt møde den 6. september og konstituerede sig som følger: 
Koordinationsvalget består frem til næste årsmøde af: 
Jonna Hartmann Skov – Ingeborg Jønsson, Rødding 
John Erling Iversen – Mary Ann Pedersen, Holsted 
Svend Aage Thoning – Anny Olsen, Vejen 
Flemming Lundeman – Hanne Welling, Brørup 
Vi konstituerede os som det fremgår : 



FL  Formand – sekretær – tovholder ældrepolitik – tovholder § 18 - arrangementer 
JEI Næstformand – ældrepolitik 
HW Kasserer 
KK Tovholder program 2022 (Kaj Kristiansen) 
CJ Tovholder arrangement (Conja Jensen) 
JHS Medlem KOU 
ISJ Medlem KOU 
SAaT Medlem KOU 
AO Medlem KOU 
MAP Medlem KOU 
Beslutning/kommentarer 
Ingen kommentarer 
 
Referat fra KOU mødet findes på vores hjemmeside 
Beslutning/kommentarer 
FL forventer at få det sidste materiale til referatet i dag 
LJ nævner på programudvalgsmødet at programmerne først skal være færdige ultimo november 
 
Pkt.4. 
Nyt fra bestyrelsen 
 
MH/JB  
Nyt fra koordinatorerne generelt 
Nyt fra vågerne – jf. sidste referat 
Beslutning/kommentarer 
MT har talt med de enkelte vågere  - og fået en rigtig god snak 
MT har fået flyttet vågemødet den 6. da det kolliderede med frivillighedsturen – beklager 
Intet nyt fra de andre socialhumanitære  
 
MH 
Nyt vedr. læsetanter 
Diverse 
Beslutning/kommentarer 
MH er i gang med lærerne på skolen for at finde tidspunkter 
MH har haft kontakt til læsetanterne alle klar – MR som er kommet i bestyrelsen på 
Fredenshjem – det var øv 
MH får måske ny læseonkel fra Holsted 
 
KP 
Nyt vedr. kaffemik med besøgstjenesten 
Status på nye medlemmer 
Diverse 
Beslutning/kommentarer 
VI har fået 8 nye medlemmer så vi nu er 1193 
Der er kun få der er tilmeldt til kaffemik 



 
PW 
Status vedr. datastuen 
Status vedr. frivillige 
Diverse 
Beslutning/kommentarer 
Følgende personer har nu Medlemsliste adgang 
11082162 Dorte Von Qualen 
11044075 Kirsten Møller 
10926247 Mette Hansen 
10901271 Lis Jensen 
 
VI ER D.D. 113 FRIVILLIGE 
 
Datastuen er klar til det nye Mit ID 
Er begyndt på IT cafeen, der er 2-4 personer pr. gang 
Der er et kursus for undervisere i efteråret den 28. oktober 
 
 
KM 
Status på Lundtoft 
Diverse 
Beslutning/kommentarer 
Der er arrangementer og et møde der ikke er blevet til noget med ingen og et meget sent afbud 
FL stikker fingeren i jorden hos Bo 
 
DvQ 
Lister til 2dagesturen til FL og HW 
Status på øvrige arrangementer med til melding 
Diverse 
Beslutning/kommentarer 
Lister 2 dages tur er sendt til HW og FL 
Pt. 42 tilmeldte til frivillighedstur 
Kun 2 til vinsmagning – men vi er også i god tid 
 
LJ 
Diverse 
Beslutning/kommentarer 
LJ har haft en henvendelse vedr. indkøbskørsel – vi må desværre henvise til Danske Seniorer 
eller varudbringning 
 
HW 
Diverse 
Beslutning/kommentarer 
Der er pt. kun 2 bisiddere  



HW vil godt være koordinator hvis vi kan få flere tilknyttet 
Der kom forskellige emner på bordet – bedes fremsendt skriftligt til HW, som kontakter 
 
 
 
Pkt. 5. 
Program 2022 
 
Programudvalget + HW og LJ gennemgår programforslag 
LJ gennemgår tidsplan 
Råtekster og budgetudkast sendes til FL så hurtigt som muligt 
Hvordan vil LJ have færdige tekster og billeder 
FL foreslår at programgruppen bemyndiges til at fastsætte prisen på de arrangementer der ikke er 
helt normale søndagstræf 
Foreløbigt program rev. 7. september vedhæftet 
Beslutning/kommentarer 
Programmet blev gennemgået – der er flere som klapper endnu 
Tidsplanen siger vi skal være færdige med tekster i fredag den 7. oktober – IL sender til LJ i 
etaper  
Der laves råtekster i aftalt omfang, som sendes til FL, så hurtigt som muligt– FL/IL skriver de 
færdige tekster og sender til LJ, jf. ovenfor 
LJ indsætter billeder og sætter tekster i skabelon – råb op hvis der mangler billeder 
FL/IL læser kun egentlig korrektur på Brørupdelen  
FL’s forslag til arrangementer med tilskud blev godkendt og programudvalget/FL fastsætter 
priser 
FL laver budgetter – men skal have tilsendt aftaler/priser på solister mm 
 
 
Pkt. 6  
Økonomi 
 
Vil HW lave et overslag over forbrugte §18 midler 
Status på vores økonomi generelt 
Beslutning/kommentarer 
Vi har pt. kun brugt ca. 23.000 kr. §18 midler i 2021, men annoncering og frivillighedstur mm vil 
øge beløbet 
Vi har en alt for god økonomi, som vi skal have brugt af – det er medlemmernes penge, som ikke 
skal spares op men bruges på medlemmerne 
 
 
Pkt. 7. 
Samarbejde 
 
Jf. sidste referat kommer alle med et bud på hvad i den lokale håndbog, der er væsentligt for den 
enkelte 



Beslutning/kommentarer 
VI holder møde den 20. september kl 9.00 hos FL 
FL gennemgår den lokale håndbog for bestyrelsen – JB og PW 
Håndbogen er en god operation – men patienten har det ikke godt. 
VI gennemgår samtidig Listeværktøjet hvor hele bestyrelsen nu har kiggeadgang 
 
 
 
Pkt. 8. 
Ældrepolitik 
 
FL har ikke noget konkret 
Er der andre der har noget på hjerte 
Beslutning/kommentarer 
Ingen indkast 
 
 
Pkt. 9. 
Evaluering af arrangementer 
 
25. august – Grillarrangement på Skydebanen 
Beslutning/kommentarer 
Rigtig godt arrangement med 59 tilmeldte 
Der var et par stykker som udeblev – HW gør det fornødne 
 
5. september – Politibetjent på Grønland 
Beslutning/kommentarer 
Et godt møde med 30 tilhørere alt i alt 
VI skal have foreslået Fredenshjem at der er diverse tilslutninger til mikrofon og computer i 
begge mødesale – da der var problemer med at finde de rigtige stik 
 
 
Pkt. 10. 
Kommende arrangementer 
 
15/16 september – 2dages tur til Sydsjælland og Lolland Falster 
Har vi medicin 
Har Brørup Busser styr på det hele 
Beslutning/kommentarer 
Det bør køre på skinner 
 
Søndag 3. oktober – Glæden ved livet 
Tovholder KP 
Annonce 
Plakater 



Lokalt Nyhedsbrev 
Beslutning/kommentarer 
Alle kender deres opgave 
 
Søndag 17. oktober – Thomas Warming 
Tovholder PW 
Annonce 
Plakater 
Lokalt Nyhedsbrev 
Beslutning/kommentarer 
Alle kender deres opgave 
 
 
Pkt. 11 
Eventuelt 
 
Næste møde mandag den 4. oktober kl 9.00 – køkkenet på Fredenshjem 
Beslutning/kommentarer 
OK – ingen kommentarer 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


